
Oponentura bakalářské práce

Bakalářskou práci na téma "Účinnost a bezpečnost léčby OAK", kterou zpracovala studentka
Hana vobodová, hodnotím po obsahové stránce jako dobře koncipovanou, přehlednou a zahrnující
všechny náležitosti odborné práce. Před rozborem samotných antikoagulancií, jež jsou hlavním
tématem práce, je podrobně připomenut složitý systém hemostázy, jež je nezbytný pro samotné
pochopení principu účinku "nových" antikoagulancií ( OAK), stejně jako preparátů již dlouhodobě
užívaných včetně možných nežádoucích účinků, možností monitorace léčby a použití antidota.
amotný text je obohacen o adekvátní množství tematických tabulek a grafů, které jsou velmi

dobrou pomůckou pro pochopení sděleného. Jednotlivé kapitoly na sebe logicky navazují a vyúsťují
v zajímavou diskuzi, kde jsou shrnuta všechna důležitá fakta v rozumném praktickém pohledu. Po
odborné stránce bych si dovolila vytknout pouze neúplné informace týkající se terapeutických
indikací přípravku Dabigatran. Je zmíněna pouze primární prevence žilních tromboembolických
příhod u do pělých pacientů, kteří podstoupili elektivní totální náhradu kyčelního nebo kolenního
kloubu, nicméně stejně jako ostatní OAK je i tento přípravek indikován též v prevenci cévní
mozko é příhody a systémové embolie u dospělých pacientů nevalvulámí fibrilací síní a jedním
nebo více rizikovými faktory, stejně tak v léčbě a prevenci rekurence hluboké žilní trombózy a
plicní embolie u dospělých pacientů, jak je správně zmíněno u dalších dvou preparátů. Výpadek
informace je jistě dán velmi rozsáhlým a ne zcela přehledným Souhrnem údajů o přípravku, kdy
studentkou zmíněná indikace je vztažena pouze k tobolce obsahující 75mg účinné látky, kdežto
ostatní indikace jsou zmíněny v textu níže u přípravku obsahujícího 110 a 150mg účinné látky.

ekompletně uvedená indikace je však pro studentku Přírodovědecké fakulty bez jakékoliv
lékař ké praxe jistě omluvitelná. Pozitivem je pak velký výčet použité literatury, který svědčí o tom,
že e autorka dané problematice poctivě věnovala a vynaložila maximální úsilí pro co nejkvalitnější
zpracování tématu.

Práci hodnotím jako velmi dobrou.

a základě informací v práci obsažených může být zajímavé zamyslet se nad otázkou, zda je pro
pacienta v rámci poruch krevní hemostázy závažnější trpět poruchou krvácivou či naopak poruchou
trombofilní?

V Českém Krumlově dne 9.5.2017.
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